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Justerat den 13 september 2007 
 
 
 
Ann-Marie Furumark   Eva Sahlin 
 
Ordförande  Ann-Marie Furumark (PRO) 
Vice ordförande  Eva Sahlin (SPF) 
 
 
Ledamöter  Alex Margulies (PRO) 
  Johnny Dahlin (SPF) 

Mats Danielsson (SPF) 
Kerstin Svenson (SPRF) 

 
Ersättare  Kurt Blank (PRO) 

Sven Larsson (PRO) 
Karin Wilborg (SPF) 
Olle Eriksson (SPF) 
Kerstin Genell Andrén (SPF) 
Edmund Gabrielsson (SPRF) 
Berndt Holgersson (RPG) 

 
Förhinder hade anmälts av Gun Henriksson (PRO), Laila Högdahl (SKPF), 
Bror Lord (PRO), Barbro Karlsson (PRO). 
 
Dessutom var Gunnel Rohlin (fr. § 16), Raili Karlsson, Christina Österling, 
Eva Lindgren (§§ 1-11), Marita Åkersten (§§ 1-11)och Jenny Genhammar  
(§§ 1-11) närvarande. 
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§ 1 Närvarande 
 

Sekreteraren noterar närvaro. 
 
§ 2 Val av justerare 
 

Eva Sahlin utses att tillsammans med Ann-Marie Furumark justera da-
gens protokoll. 

 
§ 3 Anmälan av övriga frågor samt fastställande av dagordning 
 

Dagordningen fastställs efter tillägg av tre övriga frågor. 
 
§ 4 Anmälan av protokollsjustering KPR 7/2007-08-09 

 
Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 

 
§ 5 Anmälan av protokollsjustering ÄN 7/2007-08-21 

 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 
§ 6 Anmälan av protokollsjustering HKR 4/2007-08-09 

 
Anmälan läggs till handlingarna. 

 
§ 7 Planerade upphandlingar 
 

Stadsadvokat Eva Ahlholm, stadsledningskontorets förnyelseavdel-
ning, informerar om pågående arbete med genomförande av valfrihets-
system i äldreomsorgen, upphandling av enstaka platser samt upphand-
ling av entreprenader av vård- och omsorgsboenden.  
 
Rådets ledamöter ställer frågor och får svar. 
 

§ 8 Granskning av äldreomsorgen i Maria-Gamla stans stadsdel-
nämnd 

 
Äldreomsorgsinspektören Eva Lindgren ger kompletterande informa-
tion och svarar på frågor. 
 
Rådet avvaktar behandlingen av rapporten i Södermalms stadsdels-
nämnd. 

 
§ 9 Yttrande: Recept för en hållbar och jämställd äldreomsorg 

 
Rådet har ingen erinran. 
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§ 10 Yttrande: Förslag till allmänna råd om personalens kompetens vid 
handläggning och uppföljning av ärenden som avser äldre perso-
ner 
 
Rådet har ingen enrinran. 

 
§ 11 För kännedom: Kris- och säkerhetsplan 
 

Anmälan läggs till handlingarna. 
 
§ 12 Förfrågningsunderlag för upphandling av hemtjänst i ordinärt 

boende i Stockholms stad 
 
Strateg Christina Österling informerar om att äldreförvaltningen arbe-
tar med ett förfrågningsunderlag för kompletterande upphandling av 
hemtjänst i ordinärt boende i Stockholms stad. 

 
§ 13 Förfrågningsunderlag för upphandling av ledsagning och avlös-

ning 
 

Strateg Christina Österling informerar om att äldreförvaltningen arbe-
tar med ett förfrågningsunderlag för kompletterande upphandling av 
ledsagning och avlösning. 

 
§ 14 Vård- och omsorgsboendeplanering 
 

Rådet gör följande uttalande: 
 
Enligt KPR:s mening är det bra och nödvändigt att staden för-
söker skaffa sig en samlad överblick över nuläget och den 
tänkbara framtida utvecklingen i fråga om det samhälls-
finansierade äldreboendet. För oss i KPR är det svårt att in-
stämma i eller ifrågasätta de prognoser, analyser och planer 
som redovisas i det omfattande materialet.  
 
Vi konstaterar att det ligger stor osäkerhet i prognoserna om 
hälsoutvecklingen hos de äldre. Teorierna om komprimerad, 
uppskjuten respektive expanderad sjuklighet (Solving s. 12-13) 
ger olika framtidsbehov av framför allt heldygnsomsorg. En 
omständighet är dock ovedersäglig och betonad av alla som bi-
dragit till underlaget: brist på omsorgsplatser för dementa råder 
redan nu på de flesta håll i staden, samtidigt som antalet de-
menssjuka fortsätter att öka. Det är därför självklart att staden 
måste prioritera gruppboende för dementa, inte minst för att 
lindra sammanboende anhörigas tunga börda. 
 
Vad gäller servicehus vill KPR anföra följande. Äldreförvalt-
ningen hävdar med stöd av USK-prognoserna att staden har ett 
överskott av bostäder i servicehus. Det vill säga att utbudet är 
större än behovet eller efterfrågan, som det ibland kallas. En 
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definition av begreppet ”behov” är enligt vår mening beroende 
av hur kriterierna för rätt att bo i servicehus formuleras i sta-
dens riktlinjer för biståndsbedömning. I själva verket innebär 
det också att en beskrivning av vad servicehus är och skall vara 
måste formuleras och preciseras av kommunfullmäktige (något 
som KPR tidigare utan framgång har krävt). När det sker ska 
man givetvis studera vad äldreboendedelegationen kommer 
fram till, men Stockholms stad har både rätt och skyldighet att 
utforma sin egen äldrepolitik inom ramen för lagar och förord-
ningar.  
 
KPR har för övrigt åtskilliga gånger tidigare betonat att tomma 
lägenheter i servicehus oftast inte beror på bristande efterfrågan 
utan på restriktiv biståndsbedömning. (Och då räknar vi inte 
med dåliga, svåruthyrda lägenheter, som bör avvecklas eller 
byggas om.)  
 

 
§ 15 Rapportering av ej verkställda beslut enligt 4 kap 1§ socialtjänst-

lagen, kvartal 2 2007 
 

Rådet har ingen erinran. 
 
§ 16 Förvaltningschefens information 

 
• Arbete pågår med ett IT-stöd för hantering av köer till vård- och 

omsorgsboenden 
• Arbete pågår med kvalitetsredovisning på webben av utförare inom 

äldreomsorgen 
• Äldreomsorgsinspektörerna arbetar nu i Hägersten-Liljeholmen 

resp. Kungsholmen 
• En äldreomsorgsinspektör slutar. Rekrytering av en efterträdare har 

påbörjats 
• Kommunstyrelsen tar den 19 september ställning till en överens-

kommelse om samverkan mellan Stockholms Läns landsting och 
länets kommuner när det gäller medicinsk fotvård, logopeder och 
rutiner vid utskrivning från sjukhusvård 

• En överenskommelse om läkarmedverkan vid särskilda boende-
former är snart klar 

• Den 2 oktober äger en överläggning rum generellt om samverkan 
mellan Stockholms stad och Stockholms Läns Landsting inom äld-
reomsorgen 

• Seminarier om kost för äldre pågår 
• Äldrenämndens kostprojekt ska utvärderas av Stiftelsen Stock-

holms läns Äldrecentrum 
• Finansborgarrådets förslag till budget för år 2008 presenteras i dag 
• Framtidsutredningen 2007 delas ut till rådets ledamöter och ersätta-

re 
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§ 17 Övriga frågor 
 

a) Mats Danielsson rekommenderar en artikel i Läkartidning av Mats 
Thorslund med rubriken ”Behoven styr inte äldrevården”. 

b) Alex Margulies efterlyser en möjlighet för adjungerade personer att 
få arvode vid deltagande i möten med stadsdelsnämndernas pen-
sionärsråd. Äldreförvaltningen åtar sig att undersöka frågan och 
återkomma. 

c) Olle Eriksson efterlyser socialstyrelsens rapport om demensvården 
i landet och en nedbrytning av denna till Stockholms stad. Äldre-
förvaltningen åtar sig att distribuera rapporten till rådet och att så 
långt möjligt presentera motsvarande uppgifter gällande Stock-
holms stad. 

d) Enhetschef Raili Karlsson informerar om att tertialrapport 2 för år 
2007 föreläggs äldrenämnden den 18 september. Rapporten visar 
på överskott för utbildning, statliga stimulansbidrag och lönekost-
nader. 

 
Vid protokollet 
 
 
 
Lars B Strand 


